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Je začátek roku a s ním je spojena příprava roz-
počtu města a  úvahy nad tím, kam nasměrovat 
úsilí v nadcházejícím roce. Byl bych rád, aby naše 
město nadále platilo za jakési kulturní centrum 
širšího okolí Dolní Berounky. Chtěl bych proto, 
abychom pokračovali v  pořádání kulturních 
a společenských akcí, z nichž většina má již mno-
haletou tradici. V  létě nás tedy čeká již 7. ročník 
sochařského symposia Cesta mramoru, nebo 14. 
ročník vinařských slavností. Sedmisté výročí naro-
zení krále Karla IV. bychom v červnu rádi oslavili 
královským průvodem z  Radotína přes Dobři-
chovice na Karlštejn. Samozřejmě bychom chtěli 
podpořit i další akce jako např. závod dračích lodí, 
letní mistrovské kursy hry na smyčcové nástroje, 
Food festival, Festival svíčkové, Dobřichovická 
alotria, či můj oblíbený půlmaraton.

A na čem bychom v letošním roce chtěli praco-
vat v oblasti rozvoje města? Zde se chci držet priorit, 
které zastupitelstvo schválilo na svém druhém zase-
dání na sklonku roku 2014. Z  těch bych se chtěl 
zaměřit především na pokračování ve stavbě veřej-
ného osvětlení v  lokalitách, kde je nedostatečné 
nebo úplně chybí, na opravu, či stavbu nových 
chodníků, na nezbytné opravy mostu, kterému 
bude letos již 20 let. Samozřejmě bych byl rád, 
kdyby se podařilo opravit i některou z komunikací, 
např. ulici Anglickou, na jejíž rekonstrukci máme 
připravenu projektovou dokumentaci, s dotačními 
prostředky na rekonstrukci komunikací, jak uvádím 
dále, to však letos nevypadá nijak příznivě.

Realizace větších stavebních akcí do značné 
míry závisí na možnostech získání dotací, o nichž 
v  této chvíli nemáme mnoho informací. Dotační 
program ROP, z  nějž je možno peníze z  evrop-
ských fondů čerpat, v loňském roce skončil a bude 
nahrazen programem IROP, jehož výzvy však zatím 
nebyly oficiálně zveřejněny. Bohužel však tento 
program zatím nepočítá s  výzvami na opravy 
komunikací. Rádi bychom však, bude-li to možné, 
zkusili podat žádost o dotaci např. k získání pro-
středků na rozšíření parkoviště u  nádraží. Snažit 
se budeme i o dotace na zmíněné chodníky, jme-
novitě na chodník včetně přechodu pro chodce 
v ulici Karlické, dále pak na rekonstrukci chodníku 
v ulici Na Vyhlídce a pěších průchodů.

Dále bych byl rád, kdyby se podařilo pokro-
čit v  projednávání nového územního plánu. 
Zde nás čekají dvě v  procesu přípravy územ-
ního plánu nejdůležitější etapy, jimiž je společné 
jednání a veřejné projednání. Právě v nich se se 
budou moci k územnímu plánu, v zákonem sta-
novených lhůtách, vyjádřit občané formou připo-
mínek a námitek. Společné a veřejné projednání 
tedy nejsou jen formálními kroky s  následným 
„odmávnutím“ územního plánu zastupitelstvem, 
jak bylo možno slyšet z úst některých zastupitelů, 
ale zásadní a mimo zadání jedinou oficiální příle-
žitostí v procesu tvorby územního plánu, kdy se 
může k tomuto dokumentu ze zákona vyjadřovat 
jakýkoli občan a pořizovatel ÚP musí tyto připo-
mínky a námitky vypořádat.

Věřím, že se našemu městu podaří v nadchá-
zejícím roce co nejvíc z nastíněných plánů usku-
tečnit.

Dobřichovičtí dobrovolní 
hasiči mají nového velitele

V listopadu loňského roku jsme obdrželi žádost 
dlouholetého velitele Sboru dobrovolných 
hasičů města Dobřichovice pana Josefa Ryša-
vého o  uvolnění z  funkce. Pan Ryšavý je již 
úctyhodných 45 let členem SDH Dobřichovice 
a  z  toho posledních 22 let byl velitelem zása-
hové jednotky. Za tuto dobu byl s našimi hasiči 
na zásazích u  bezpočtu požárů, velel hasičům 
u několika povodní včetně té největší v roce 2002 
a  té doufejme nadlouho poslední v  roce 2013, 
v roce 2007 pomáhal odstraňovat následky niči-
vého orkánu Kyrill. Panu Ryšavému bych chtěl 
za dlouholetou práci pro naše hasiče poděkovat 
a do dalších let mu přeji mnoho zdraví a životní 
pohody. Na prosincovém zasedání zastupitel-
stva byl novým velitelem zásahové jednotky 
našich hasičů jmenován pan Martin Jurkovec. 
Ze spolupráce s  panem Jurkovcem mám velmi 
dobrý pocit a  věřím, že je to člověk na svém 
místě. Rád bych mu popřál v práci velitele našich 
hasičů mnoho elánu a také nových členů pro náš 
hasičský sbor.

Petr Hampl

Úhel pohledu – jak probíhá 
projednávání nového 
územního plánu pro 
Dobřichovice

Dobřichovický územní plán nebyl schválen do 
voleb v  roce 2014. To je fakt, který museli teh-
dejší zastupitelé vzít na vědomí. Po volbách se 
do městského zastupitelstva dostali zástupci 
nového uskupení, a  to vyvolalo mnoho speku-
lací o  názorech nových zastupitelů na připravo-
vaný územní plán.

Debatu ke stávajícímu návrhu územního 
plánu se opravdu podařilo otevřít, a to díky snaze 
nových zastupitelů a  sepsané koaliční dohodě, 
která s  novým projednáváním počítala. Veřej-
nosti byl architektem Hniličkou prezentován 
návrh územního plánu, FOD uspořádal veřejné 
besedy k  tomuto návrhu, občané i  zastupitelé 
dostali následně možnost zaslat k  tomu návrhu 
své připomínky. Nad obdrženými připomínkami 
se zastupitelé na jaře 2015 sešli a podrobně prošli 
jednu po druhé s cílem vytvořit seznam připomí-
nek, na kterých se většinově shodnou.

A výsledkem bylo překvapení. Zastupitelé se 
bez ohledu na strany a  uskupení dokázali vět-

šinově shodnout na celkovém počtu 86 připo-
mínek!   To je velmi překvapivé číslo, zejména 
s  ohledem na skutečnost, že u  některých zastu-
pitelů bylo možné zaznamenat neochotu územní 
plán k  připomínkám znovu otevírat.   Navíc 
nutno poznamenat, že některé připomínky jsou 
opravdu zásadní.

Nyní, po mnohahodinových jednáních, je 
jasné, že v  řadě témat panuje napříč zastupitel-
stvem většinová shoda; jiné otázky jsou kon-
troverznější. Nejdůležitější většinově podpo-
rované připomínky lze shrnout následovně: ve 
vilových čtvrtích nechceme bytové ani řadové 
domy, nechceme, aby se zahrady tříštily na malé 
pozemky, a  chceme, aby procento zastavěnosti 
odpovídalo dané lokalitě, nechceme, aby v Dob-
řichovicích byly plochy bez jakékoliv regulace 
(kde je možné postavit cokoliv). Hodláme chránit 
stávající využití škol, školky, sportovišť a  dět-
ského domova. To vše se zdá jako naprostá samo-
zřejmost, z aktuálního návrhu územního plánu to 
však patrné není.

U jiných témat se řešení a shoda hledá hůře: 
Jaké využití území navrhnout pro stávající areál 
bývalého průmyslu kamene? Jak nastavit regula-
tiv pro navrženou obchodní ulici a potřebujeme jí 
a chceme ji vůbec? Co s územní rezervou určenou 

pro případný budoucí obchvat města – ponechat 
či zrušit? To jsou otázky, které bude ještě třeba 
vyřešit.

V územním plánu zpravidla není něco jedno-
značně „špatně“ nebo „dobře“, ale jde o to, nalézt 
tu správnou rovnováhu mezi zájmy jednotlivců 
v  podobě vlastníků nemovitostí a  zájmy dané 
lokality jako celku. A  to rozhodně není snadný 
úkol. Vzhledem k tomu, že územní plán de facto 
určitým způsobem zasahuje do majetkových práv 
všech vlastníků nemovitostí (nastavení regulativů 
dané lokality – tj. např. stanovení využití území, 
míry zastavěnosti, min. velikosti parcely, výšky 
budovy atp.), jedná se o velmi citlivý a nesmírně 
důležitý dokument.

U mnoha otázek se podařilo nalézt mezi 
zastupiteli většinovou shodu. Seznam těchto 
většinově podporovaných připomínek byl před 
prázdninami r. 2015 předán architektu Hnilič-
kovi k  zapracování. Pan architekt Hnilička, který 
je vybraným zpracovatelem územního plánu, 
měl lhůtu 4 měsíce na zapracování připomínek 
zastupitelů do návrhu územního plánu, který je 
ze zákona jeho autorským dílem. Ale nastal jiný 
nečekaný a  těžko uvěřitelný problém. Celá řada 
připomínek zapracována nebyla a  stručné odů-
vodnění v poznámce nebylo mnohdy úplně pře-

Slovo starosty

Příspěvky členů zastupitelstva

Foto na titulní straně Hynek Moravec.
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Domácí zpravodajství

svědčivé, některé připomínky byly zapracovány 
pouze částečně nebo dokonce vedly k  změnám 
odlišného významu.

Přesto se překvapivě Rada obce na podzim loň-
ského roku návrh územní ho plánu v této podobě 
chystala převzít a zahájit tak další fázi práce s doku-
mentem v  podobě společného a  veřejného pro-
jednávání. To je již velmi formalizovaný proces 
a ze schvalování regulačního plánu máme zkuše-
nost, že velké obsahové změny se již čekat nedají. 
Za důležité lze považovat právě „ladění“ územního 
plánu v diskuzi mezi zpracovatelem – architektem, 
zastupiteli a občany. A já se domnívám, že význam 
této diskuze je podceňován.

Zastupitelé z Fóra občanů Dobřichovic (FOD) 
se museli znovu důrazně zasadit o  to, aby jim 
vůbec bylo umožněno seznámit se s  návrhem 
územního plánu po zapracování připomínek 
architektem Hniličkou a  vyjádřit se k  němu. Ale 
podařilo se, a protože se ukázalo, že k návrhu před-
loženému architektem má výhrady většina zastu-
pitelů, tak se na podzim uskutečnila další kola pra-
covních jednání mezi zastupiteli. Jejich závěrem 
byl nový požadavek na zapracování řady původ-
ních připomínek a  přepracování těch chybně 
zapracovaných. Ale již se paradoxně hodně disku-
tuje na téma, co budeme dělat, pokud zpracova-
tel znovu odmítne připomínky zapracovat. Akcep-
tujeme jeho argumenty, a  i když nebude většina 
zastupitelů souhlasit, převezmeme územní plán 
do oficiálního (a velmi formalizovaného) procesu 
schvalování? Opravdu chce Rada obce převzít 
územní plán, který není v souladu s připomínkami 
většiny zastupitelů, včetně těch zásadních? Je 
povinností města převzít návrh územního plánu, 
ke kterému má řadu zásadních připomínek? Není 
snad povinností architekta vést dialog s klientem 
(tj. městem) a snažit se dobrat řešení, které bude 
mít co největší možnou podporu?

Domnívám se, že se dostáváme do poněkud 
absurdní situace. Jeden ze zastupitelů přirovnal 
(a to nikoliv ironicky) pana architekta k  Miche-
langelovi a  zastupitele, kteří trvají na změnách 
návrhu, k  barbarům, kteří ničí jeho dílo. Po pře-
čtení navrženého územního plánu však dochá-
zím spíše k názoru, že tento jeho „David“ je mini-
málně nedotesaný.

Na posledním zasedání zastupitelstva jsem 
navrhla, aby byl zveřejněn na webových strán-
kách města, jak dokument s připomínkami zastu-
pitelů, tak  aktuální pracovní verze územního 
plánu. Návrh na zastupitelstvu však nezískal vět-

šinovou podporu a tyto dokumenty tedy zveřej-
něny nebudou. Pokud máte zájem o  více infor-
mací, ráda bych občany pozvala na neformální 
diskuzi se zastupiteli z FOD i na téma územního 
plánu v termínu v neděli 24. 1. 2016 od 19 hodin 
v restauraci U Nádraží.

Zdeňka Klimková

Informace občanům 
k průběhu projednávání 
nového územního plánu 
města

Zastupitelé se opakovaně sešli k  pracovním 
schůzkám nad návrhem nového územního 
plánu města. Zastupitelé byli upozorněni, že při-
pomínky vzniklé   na těchto pracovních schůz-
kách nejsou a nemohou být brány jako zákonné 
a  závazné a  forma schůzky a  její závěry jsou 
pouze informativní.

To jednoznačně vyplývá mimo jiné i z e-mai-
lové korespondence   s pořizovatelem, který 
dozírá nad zákonností procesu pořizování územ-
ního plánu, zastoupeným vedoucí odboru územ-
ního plánování Černošice Ing. Helenou Ušiako-
vou. Korespondenci zde uvádím v plném znění:

DOTAZ:
Dobrý den,
chtěl bych poprosit o názor, který bych mohl přepo-
slat ostatním zastupitelům obce.
Zastupitelé vytvořili připomínky k  pracovní verzi 
návrhu UP na pracovních poradách, nikoliv na zase-
dání zastupitelstva. Připomínky tedy neprošly demo-
kratickým procesem ani regulérním hlasováním.
1. Jaký je Váš názor na prosazování takovýchto při-
pomínek z hlediska transparentnosti procesu?
2. Jaký je Váš názor na prosazování takovýchto 
připomínek z  hlediska rovných podmínek všech 
občanů pro uplatnění svých připomínek?
3. Mohou být takovéto připomínky brány jako 
závazné?
4. Existují nějaké právní precedenty?
5. Uvítám jakýkoliv Váš další postřeh.
Děkuji
Filip Kándl

ODPOVĚĎ:
Dobrý den,
město Dobřichovice uzavřelo s projektantem územ-
ního plánu smlouvu o dílo. Na základě této smlouvy 

může město požadovat opravu vad díla, pokud 
zjistí, že provedené dílo  neodpovídá smlouvě.
Pokud jsou připomínky zastupitelů k  návrhu UP 
oprávněné, můžete je za  město uplatnit jako vady 
díla a požadovat jejich odstranění.
Zastupitelstvo při pořizování   územního plánu 
podle stavebního zákona schvaluje   zadání a  na 
konci procesu rozhoduje o  námitkách a  vydává 
územní plán, o  jiných věcech by nemělo hlasovat. 
Procesu pořizování se za město aktivně účastní 
určený zastupitel.
K vašim otázkám:
1. Za oprávněné  připomínky zastupitelů bych 
považovala ty, které  se budou týkat vady předa-
ného díla  (např. rozpor se ZUR (zásady územního 
rozvoje – pozn. redakce), špatně vymezené zasta-
věné  území, nesoulad s  požadavky stavebního 
zákona,..) 
2. Zastupitelé, stejně jako občané a ostatní vlastníci 
pozemků a staveb mohou podle stavebního zákona 
uplatnit připomínky k  návrhu UP v  rámci společ-
ného jednání a následně veřejného projednání.
3. Pracovní připomínky zastupitelů nejsou závaz-
ným pokynem pro úpravu návrhu UP.
4. V  odůvodnění rozsudku soudu o  zrušení části 
jednoho UP   je zmíněno, že pořizovatel nemůže 
dát pokyn k  úpravě návrhu UP pouze na základě 
rozhodnutí zastupitelstva, ale že musí požadavek 
vyhodnotit, projednat a navržené řešení odůvodnit.
S pozdravem
Helena Ušiaková

Členové FOD navzdory mému upozornění 
a  navzdory upozornění místostarosty Michaela 
Pánka přímo při pracovním jednání stále inter-
pretují náměty k  územnímu plánu vzniklé na 
výše zmíněných schůzkách jako závazné. V zájmu 
zachování zákonnosti procesu nebude rada 
města organizovat žádné další pracovní schůzky 
se zastupiteli nad územním plánem.   Určený 
zastupitel pro zpracování územního plánu  nyní 
vydá pokyn pro další projednávání ÚP dle 
zákona. Tím bude zajištěno, že o územním plánu 
budou moci diskutovat všichni občané, stejně 
tak bude moci každý občan uplatnit připomínky 
a celý postup bude plně v souladu se zákonem, 
kde teprve mohou být připomínky všech občanů 
legálně vypořádány.

Filip Kándl
určený zastupitel pro tvorbu územního plánu

Poznámka ke stavebnímu 
zákonu

Dovolte, abych na okraj diskuse o  územním 
plánu uvedl faktickou poznámku. Aniž bych chtěl 
čtenáře zatížit výčtem paragrafů a  právnických 
formulací, je potřeba zdůraznit, že stavební zákon 
zná pouze termín „veřejné projednání“, kdy se do 
procesů přípravy územního plán mohou zapojit 
všichni občané. To se týká i  zastupitelů, kteří 
nemají větší práva, než ostatní veřejnost.

Smyslem tohoto ustanovení bylo především 
to, aby všichni měli rovnou příležitost dostat se 
ke všem materiálům. Tato rovnost je zachována 
právě tím, že v okamžiku, kdy je návrh zveřejněn, 
musí být dostupný všem.

Toto ustanovení bylo do zákona zapraco-
váno, aby se zabránilo možnosti, že někdo bude 
mít přístup k  informacím dříve, než ostatní, 
a  tak bude moci buď sám, anebo s  pomocí 
dalších osob, například výhodně nakoupit 
pozemky, které se pravděpodobně stanou luk-
rativními.

Jistě všichni víte, co se děje v okamžiku, kdy 
se někde naplánuje důležitá silnice nebo dálnice. 
To, že se tam najednou objeví desítky majitelů 
proužků země, není náhodou, ale důsledkem 
zneužití informací, čemuž se právě tato ustano-
vení stavebního zákona snaží zabránit.  

A tak i  v případech, kdy je zjevné, že se 
nejedná o  podobné nekalé úmysly, zůstáváme 
omezeni touto literou zákona.

pp
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Průjezdnost silnic v okolí 
Dobřichovic

Pokračuje rekonstrukce mostu v  Zadní Třebani 
(most přes Bělečský potok) na silnici vedoucí ze 
Zadní Třebaně jak nahoru na Liteň a Beroun, tak 
do Svinař. Silnice je tedy neprůjezdná

Dále zůstává uzavřena silnice vedoucí 
z Karlíka údolím Karlického potoka, protože byly 
zahájeny práce na stavbě nového mostu přes Kar-
lický potok na konci obce.

Obě akce jsou plánovány a tedy i uzavírky asi 
potrvají do konce června t.r. Neptejte se redakce, 
proč to trvá tak dlouho, já sám tomu nerozumím.

Naopak práce na kanalizaci v Hlásné Třebani 
již skončily a tato obec je plně průjezdná včetně 
směru na Karlštejn a Srbsko.

Také byl obnoven plný provoz ve Všenorech 
jak na Jíloviště, tak na Černolice a  Řitku, kde se 
loni stavěl nový vodovod.

vk

Strom splněných přání 
Dobřichovice

Tento rok, jsem stejně jako v  předchozích 9 
letech, organizovala v  restauraci Zámecký had 
strom splněných přání a  tentokrát s  rekordním 
počtem obálek s dětskými přáními a  to v počtu 
129. Díky Vám všem, kteří jste se zapojili a  dárek 
pro děti ať už z dětského domova v Letech nebo 
z  pěstounských rodin zakoupili a  přinesli. Všem 
dětem se jejich přání splnila. Ještě 20. prosince 
2015 jsme měli 6 obálek na stromečku, ale na 
poslední chvíli se našel dobrý člověk, který ve 
spolupráci s  kolektivem restaurace vše obstaral. 
Patří tedy Vám všem velký dík a doufám, že příští 
rok budeme moci udělat opět radost dětem, kteří 
nemají zázemí rodiny. Připojuji dopis, který mi 
poslaly pracovnice OSPOD.

Kristýna Pánková  

Vážení a  milí štědří dárcové a  organizátoři 
Vánočního stromu přání v Dobřichovicích! Za kolek-
tiv pracovníků na oddělení péče o  rodiny a  děti 
(OSPOD) v Praze 12, Vám velice děkujeme za nád-
hernou a  velkorysou nabídku Vánočního stromu 
přání pro naše děti ze sociálně slabých rodin. Pro 
náš pracovní   kolektiv bylo adventní čekání   a 
napětí, zda se přání dětí vyplní  dobrodružné a  milé 
povzbuzení a zpestření  naší někdy opravdu nelehké 
práce. Zároveň jsme intenzivně vnímali očekávání 
dětí, jejich těšení a jejich dotazy, zda si myslíme, že 
jim Ježíšek jejich přání splní? A občas jsme se i za ně 
trochu báli. Ale Vaše dárky byly nad naše očekávání 
velkorysé a  krásné a  radost dětí i  těch, kteří o  děti 
pečují (protože ne vždy mají děti to štěstí, aby to byli 
jejich rodiče), byla opravdu dojemná.

Za obdarované děti a  za jejich splněná přání 
Vám moc děkujeme a  v novém roce Vám přejeme 
hodně štěstí, zdraví a radosti!

Zasedání zastupitelstva města

Sedmé zasedání zastupitelstva města se konalo 
těsně po uzávěrce prosincového čísla Informač-
ního list a tak o něm referujeme až s odstupem. 

V  sále MUDr. Fürsta se dne 15. prosince večer 
sešlo dvanáct zastupitelů (3 byli omluveni) a asi 
15 občanů.

Po schválení a  doplnění programu vyhradil 
starosta jako obvykle prvních 20 minut dotazům 
a  návrhům občanů. MUDr. Hochová se zeptala 
na pokrok schvalování územního plánu, neboť 
již uplynuly tři čtvrtě roku od prezentace Ing. 
arch. Hniličky a  dosud nemá informace, jak se 
naložilo s připomínkami občanů. K tomu vznikla 
delší diskuse a  k tomuto problému se v  tomto 
listu věnuje několik zastupitelů. Dále vstoupil do 
diskuse pan Stoklasa z  Černolic, který je nespo-
kojený s návrhem plánovací smlouvy na připojení 
na ČOV, podle které by měl platit příspěvek na její 
rekonstrukci.

V prvním bodě se zastupitelé zabývali hava-
rijním stavem většiny starých topolů podél cesty 
u bývalé skládky a dále do Laviček. Ze stromů se 
za větru ulamují silné větve, které ohrožují chodce 
a cyklisty. Na základě tohoto podnětu byla požá-
dána Ing. Maxová, aby zpracovala posudek stavu 
stromů. Ing. Maxová doporučuje v  první fázi 
odstranit cca 20 stromů, které jsou v  nejhorším 
stavu, především jde o  stromy s  dřevokaznými 
houbami a nakloněné nad cyklostezku. Starosta 
navrhuje obměnit alej ve dvou krocích, upozor-
ňuje, že ale většina stromů se nachází na pozem-
cích v majetku Povodí Vltavy. Ing. Kándl uvádí, že 
uvedené topoly jsou výrazně přestárlé a křehké. 
Ing. Havlík na doporučení Ing. Geisslera navr-
huje stromy pokácet tak, jak tomu bylo na Soko-
lovně. Navrhuje pokácet to, co je nezbytné, 
hlavně nevytvářet ze stromů ořezané pahýly. 
Zastupitelstvo schválilo všemi 12 hlasy po diskusi 
postupnou obnovu aleje stromů podél cyklos-
tezky do Černošic v průběhu let 2016-2017. Bez 
odkladů budou pokáceny nejrizikovější stromy 
v  aleji podél cyklostezky. Jedná se o  dva topoly 
přímo u skládky naproti ČOV a o cca 20 stromů, 
především s  dřevokaznými houbami, a  stromy 
nakloněné nad cyklostezku. Konkrétní stromy 
k pokácení budou vytipovány odbornou firmou. 
V  případě, že se bude jednat o  stromy na cizím 
pozemku, pověřuje zastupitelstvo městský úřad 
jednáním s majiteli pozemků o pokácení těchto 
stromů.

Starosta informoval, že se na MěÚ obrátil 
ředitel Domova pro seniory Dobřichovice Robert 
Pitrák se žádostí o odpuštění příspěvku na připo-
jení na dobřichovickou čistírnu odpadních vod. 
Důvodem je plánovaná přístavba dalšího pavi-
lonu k domovu pro seniory za stávající budovou 
směrem k  lesu. Zastupitelé prominutí příspěvku 
nepodpořili a  podmínili napojení přístavby 
domova pro seniory na ČOV uhrazením pří-
spěvku na intenzifikaci ČOV ve výši 180.000 Kč.

Zastupitelstvo schválilo záměr vybudovat 
stání pro automobily podél zdi areálu domova 
v Krajníkově ulici s podmínkou, že tato parkovací 
místa nebudou v projektu započítána do bilance 
parkovacích stání pro uvedený areál a  projekt 
parkovacích míst a  odvodnění bude městem 
řádně schválen.

Starosta konstatoval, že obdržel žádost veli-
tele Sboru dobrovolných hasičů města Dobřicho-
vice pana Josefa Ryšavého o  uvolnění z  funkce 
velitele SDH. Zastupitelstvo by tedy mělo vyhovět 
žádosti pana Ryšavého a zároveň by mělo dojít ke 
jmenování do funkce velitele SDH pana Jurkovce. 

Poté starosta požádal oba zúčastněné, aby se oba 
představili přítomným zastupitelům a občanům. 
Starosta poděkoval panu Ryšavému za jeho dlou-
holetou práci a  dále předal jmenovací dekret 
nového velitele panu Jurkovcovi.

Další body se týkaly finančních záležitostí. 
Starosta uvádí, že rozpočtové opatření (změnu 
rozpočtu) je třeba schválit vždy, když dochází 
k  nějaké změně v  příjmech či výdajích města. 
K  nejvýznamnějším změnám došlo u  paragrafů 
č. 3722 (Sběr a svoz komunálních odpadů), 3111 
(Mateřská škola) a  3613 (Nebytové hospodář-
ství). Zastupitelé navržené rozpočtové opatření č. 
2/2015 schválilo všemi hlasy.

Starosta konstatoval, že vzhledem k  tomu, 
že chce předložit návrh rozpočtu na rok 2016 
zastupitelstvu až v  lednu, je nutno na pře-
chodné období do schválení nového rozpočtu 
schválit rozpočtové provizorium. Starosta navr-
huje schválit, že město bude po dobu provizo-
ria hospodařit dle rozpočtu na rok 2015, přičemž 
měsíční výdaje budou vycházet z 1/12 výdajů roz-
počtu na rok 2015. Nebudou přitom zahajovány 
nové investiční akce, propláceny budou pouze 
akce zahájené v  roce 2015. Rozpočtové příjmy 
a výdaje uskutečněné v době rozpočtového pro-
vizoria se stávají příjmy a výdaji rozpočtu po jeho 
schválení. Jde o běžnou praxi, která se osvědčila 
i v minulých letech. Zastupitelé návrh rozpočto-
vého provizoria schválili všemi hlasy.

Starosta konstatoval, že město Dobřichovice 
obdrželo od manželů Hochových, finanční dar ve 
výši 120  000,- Kč. Dar je účelově vázán na reali-
zaci stavby stanoviště pro jízdní kola u podchodu 
k  nádraží. Dar byl využit na uvedenou stavbu, 
která již byla provedena, přičemž celkové náklady 
na ni činily 148 000,- Kč. Starosta dárcům poděko-
val a navrhl, aby poděkování bylo též v usnesení 
zastupitelstva. MUDr. Hochová navrhla aby se 
v rámci lepší viditelnosti vyměnila lampa, občané 
si toto stanoviště už oblíbili a zlepšila se bezpeč-
nost. Starosta uvedl, že u  kolostavu bude umís-
těna kamera a dále poděkoval i Ing. Kándlovi, že 
projekt stanoviště vyprojektoval a Ing. Abelovi za 
vyřízení příslušných formalit na Českých drahách.

Starosta informoval, že se na město obrátily 
dvě nájemkyně prostor v zámku, které požádaly 
zastupitelstvo o odpuštění resp. snížení nájmu za 
zimní období 2015/2016 od prosince do března. 
Část pronajatých prostor by měla být uza-
vřena, protože při takřka nulové zimní návštěv-
nosti v  prostorách bez nainstalovaného topení 
není možné pokrýt ze zisku náklady na elektřinu 
a  nájem. V  prostorách restaurace není kvalitní 
izolace (okna apod.), navíc je celý objekt vlhký, 
takže topení představuje extrémně vysokou 
položku. Z tohoto důvodu žádá o snížení měsíč-
ního nájmu v  uvedené době na 5  000,-  Kč. Ing. 
Havlík přečetl E-mail Ing. Bezděka, který odpuš-
tění nájmu nedoporučuje, neboť technický stav 
zámku byl nájemkyním znám, to se promítlo 
i  do výše nájmu a  navrhuje neupřednostňovat 
některé podnikatelské subjekty před jinými. Mís-
tostarosta Růžek nepovažuje snížení nájemného 
za správný krok, neboť tím by se vytvořil určitý 
precedent. Ing. Klimková uvádí, že každá tato 
veřejná podpora narušuje konkurenční prostředí, 
jedná se zde o  nadstandardní   služby a  z  veřej-
ných peněz by se financovat neměly. Zastupitelé 
v následném hlasování snížení nájmu neschválili.
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V dalším bodě se zastupitelé zabývali majet-
kovými vztahy k  jednomu ze dvou zdrojů pitné 
vody pro Dobřichovice, který leží v Řevnicích za 
mostem přes Berounku. Na této ploše se nachází 
původní vrt ze 60. let, dále nový vrt asi 10 let starý 
a budova, ve které se nacházel původní vrt a čer-
padla, kde se dnes nachází armaturní sestavy, 
měření průtoku vody, kde je elektrická rozvodná 
skříň pro čerpadlo, čerpající vodu do Dobřicho-
vic, kde je malá úpravna vody a  další techno-
logická zařízení. Tato budova je polosuterénní, 
se samostatným vchodem a  leží na pozemku 
č. 3310 o  výměře 28 m2. Tento pozemek je od 
června 2014 zapsán na LV 60000 pro ČR – ÚZSVM. 
Jedná se o  pozemek, který se do státního vlast-
nictví dostal tzv. odúmrtí – tj. když vlastník zemřel 
bez dědiců. Na pozemku byla již dříve postavena 
výše zmíněná stavba, která je zapsána v  katas-
tru jako stavba technického vybavení, ale tato 
stavba není zapsána na žádném listu vlastnictví, 
tzn., že nemá zapsaného vlastníka. I  po pátrání 
v  archivu města, okresu i  na katastrálním úřadu 
po dokladech, které by prokázaly naše vlastnic-
tví budovy čerpací stanice, se zatím potřebný 
doklad nenašel. Budova pochází z  doby, kdy se 
na vlastnické vztahy nekladl žádný důraz. Právní 
postavení tohoto pro Dobřichovice důležitého 
vodního zdroje by mělo být posíleno, a to tak, že 
jak pozemek č. 3310, tak i stavba čerpací stanice 
by měly být převedeny do vlastnictví města Dob-
řichovice. K podání žádosti na Úřad pro zastupo-
vání státu ve věcech majetkových je třeba přilo-
žit usnesení zastupitelstva, že s tímto převodem 
souhlasí. Zastupitelstvo města schvaluje všemi 
12 hlasy převod pozemku č. 3310 (zast. plocha 
a nádvoří) o výměře 28 m2 z majetku ČR – ÚZSVM 
do vlastnictví města Dobřichovice. Zastupitel-
stvo pověřuje starostu jednat s  odpovědnými 
organizacemi v tom smyslu, aby stavba technic-
kého vybavení bez čp/če, která zajišťuje zásobo-
vání velké části Dobřichovic pitnou vodou, byla 
zapsána na list vlastnictví města Dobřichovice.

Posledním bodem programu byl bezúplatný 
převod stavby vozovky, chodníku, parkoviště, 
veřejné zeleně, které vybudoval na pozemku 
č. 175 DOB-Invest v  rámci staveb v  bývalém 
statku.  K tomu uvedl starosta, společně s RNDr. 
Kratochvílem, historii celé kauzy. Po kratší diskusi 
zastupitelstvo bezúplatný převod stavby ulice 
Za Parkem včetně dlážděného chodníku, úpravy 
veřejné zeleně a stavby dlážděných parkovacích 
ploch, které ve východní části pozemku č. 175 
vybudovala se souhlasem majitele pozemku (Sta-
vební bytové družstvo Dobřichovice) společnost 
DOB-Invest a. s., a  to z majetku této společnosti 
do majetku města Dobřichovice deseti hlasy 
schválilo. Zastupitelstvo pověřuje starostu podpi-
sem příslušné smlouvy.

Do diskuze se ještě přihlásil MgA. Neubert, 
který navrhuje obnovu chodníku v  ulici Na 
Vyhlídce, jedná se o  minimální náklady, přede-
vším o jeho vyčistění. Dále se dotazuje na pojme-
nování dobřichovické lávky, které proběhne 
k 100. výročí narození profesora Lewita začátkem 
jara. Ing. Tunková se dotazuje na další podzemní 
kontejnery, k tomu starosta uvádí, že o dalších se 
neuvažuje, technické služby je nyní dvakrát týdně 
vyvážejí, občané sem však vyhazují velkoobje-
mový odpad. Dále se dotazuje na dané termíny 
jednání zastupitelstva, starosta uvádí, že některé 

termíny mohou být dané a zbytek se bude řešit 
operativně. 

Pan Vanžura vyjádřil nespokojenost s  pro-
dejem části jeho pozemku městu a  žádá o  jeho 
zpětný prodej.

podle zápisu upracoval vk

Zápis do 1. ročníku

Vážení rodiče budoucích prvňáčků, srdečně Vás 
zveme k  zápisu do naší školy, který proběhne 
v úterý 9. února 2016 od 14.00 do 19.00 v budově 
I. stupně (Raisova ulice 794) celkem v 6 třídách. Pro 
časové zefektivnění budete mít letos opět možnost 
využít online rezervace a objednat se tak na kon-
krétní termín. Rezervační systém bude spuštěn 
28. ledna 2016 v odpoledních hodinách. K zápisu 
se můžete dostavit i  bez rezervace, vaše pořadí 
pak bude stanoveno časem příchodu. Čas čekání 
si děti budou moci zkrátit ve školní aule, kde pro 
ně budou připraveny hry a zajímavé aktivity. Více 
informací najdete na webových stránkách školy.

Těšíme se na setkání při zápise.

Školní klub při ZŠ 
Dobřichovice

Vážení rodiče a děti, od ledna 2016 pro Vás roz-
šiřujeme nabídku mimoškolních aktivit formou 
školního klubu.

Pro koho je klub určen: žáci  4. – 9. ročníku
Kde: na 1. stupni
Kdy: začínáme od 18. ledna
Návštěva v  klubu je nezávazná, dle potřeb 

a zájmu dětí.

Čas: Po- pá  12.00 – 16.00 hod.
Náplň: sportovní aktivity, kreativní tvoření, 

návštěvy knihovny, poznávání okolí, společen-
ské hry, program bude přizpůsoben zájmům dětí.                                                                     

Těšíme se na setkání
Veškeré organizační náležitosti a  informace 

o programu školního klubu budou zveřejňovány 
na webových stránkách školy www.zsdobricho-
vice.cz.

Dopolední kurzy angličtiny 
pro dospělé v ZUŠ Lomená 
pokračují i v novém roce

Druhý únorový týden (resp. 10., 11. a  12. února 
2016) začíná druhé pololetí dopoledních kurzů 
angličtiny pro dospělé v ZUŠ Lomená. Po ukon-
čení činnosti rodinného centra Fabiánek kurzy 
přecházejí pod Osvětovou besedu. Nabídka 
kurzů zůstává stejná:

 středa 9.15 – 10.30 začátečníci II
 čtvrtek 9.00 – 10.15 mírně pokročilí II
 čtvrtek 10.30 – 11.45 mírně pokročilí I
 pátek 9.00 – 10.15 pokročilí
 pátek 10.30 – 11.45 začátečníci III

(římská číslice označuje stupeň pokročilosti)
Rádi přivítáme nové studenty. Zájemci se 

mohou přihlásit na e-mailové adrese dopoledni-
anglictinadobrichovice@seznam.cz nebo se přijít 
zapsat osobně ve středu 27. ledna od 10:45 do 12 
hodin.  Je možnost nezávazné účasti na kteréko-
liv lekci zdarma.

Výuka probíhá v  malých skupinkách a  pří-
jemné atmosféře. Kurzy nadále povedou 
zkušené lektorky Zora Strnadová (st, čt, pá tel. 
776 028 441) a Kristina Millerová (pá, tel. 607 689 
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777). Cena kurzu je 110 Kč za 75minutovou lekci, 
platí se vždy za pololetí.

Těšíme se na vás!
BP

Setkání účastníků zájezdů 
Pavla Kyzlíka

Třetí adventní neděli loňského roku se v  sále 
MUDr. Fürsta konalo setkání důchodců, kteří se 
pravidelně účastní poznávacích zájezdů. Ty pro 

ně léta pořádal Ing. Pavel Kyzlík, který bohužel již 
není mezi námi. Odpoledne zahájila paní Boženka 
Musilová vzpomínkou právě na Ing. Kyzlíka 
a  na jehož počest se během odpoledne promí-
taly fotografie z  jednotlivých výletů. Advent-
ního setkání se také účastnila manželka pana 
Ing. Kyzlíka s  rodinou, která každému z  přítom-
ných darovala chvojí z  jejich zahrady. Váženým 
hostem byla také současná organizátorka výletů, 
paní Kubátová.   Za kolektiv účastníků výletů 
předala paní Janoušková oběma dámám s  las-
kavým poděkováním vánoční hvězdy a  během 

odpoledne pak Jakub Šaroun prezentoval foto-
grafie krásných a vzácných stromů, které osobně 
v  průběhu loňského roku nafotil. Alena Šarou-
nová četla úryvky Apokryfů Karla Čapka a všichni 
si zazpívali oblíbené písničky za klavírního dopro-
vodu Pavla Pekného. Bylo milé, že na vzpomínko-
vém adventním setkání se lidé sešli ještě v  hoj-
nějším počtu než loni a  vznikla tak další pěkná 
tradice, při které se lidé mohou sejít a strávit pří-
jemný den.  

AK

Krádeže v živnostenských 
provozovnách

V  prvním týdnu letošního roku zaznamenala 
Městská policie Černošice několik vloupání do 
živnostenských provozoven, které se staly napříč 
celým spravovaným územím, a to zejména v Dob-
řichovicích.  Došlo ale i k vloupání např. do černo-
šické restaurace Aquarius.

Městská policie na tyto případy reagovala zvý-
šenou kontrolou osob a vozidel, zejména v noční 
době a brzkých ranních hodinách. Došlo i k posí-
lení noční hlídkové služby, avšak bez pomoci 
vás občanů se v  žádném případě neobejdeme. 
Proto si Vás dovoluji touto cestou opětovně 
požádat o  spolupráci, abychom mohli tomuto 
protiprávnímu jednání účinným způsobem čelit 
a viníky poslat tam, kam patří. V případě jakého-
koliv podezření na podobné protiprávní jednání 
prosím Vás: co nejdříve zavolejte policii na tel. 158 
nebo přímo městskou policii na tel. 606 707 156.

Mgr. Gregor Dušička

Maurice PELLÉ – Zdenka 
BRAUNEROVÁ, cesty osudů 
mezi Čechami a Francií

Až do 28. března 2016 je ve Středočeském muzeu 
v Roztokách u Prahy ve spolupráci s paní Isabelle 
Sandiford Pellé otevřena velmi zajímavá výstava 
věnovaná (nejen) dvěma velkým osobnostem. 
Jsou to francouzský generál, diplomat a  česká 
umělkyně – dvě zdánlivě rozdílné osobnosti, 
které spojuje podobný původ, kultivovaný inte-
lekt a  rozhled, široké spektrum zájmů, ryzí vlas-
tenectví a oddanost idejím. Jejich cesty se ubírají 
ke stejným cílům, kříží se – aniž to tuší, aby se na 
sklonku života setkaly. 

Generál Pellé přijel do mladého Československa 
již v únoru 1919 na pozvání a žádost prezidenta TG 
Masaryka, aby zde pomohl vybudovat bojeschop-
nou armádu nového státu a byl úspěšný nejen po 
vojenské stránce, ale i  osobně. Seznámil se zde 
s  mnoha zajímavými osobnostmi nejen vojen-
ského, ale i kulturního a společenského života, mezi 
něž patřila i  malířka Zdenka Braunerová. Tehdy 
svobodný pětapadesátník se širokým rozhledem 
poznal v  Praze neteř Zdenky Braunerové Jarmilu, 
se kterou se krátce nato oženil. Pro rodinu koupil 
vilu v  Dobřichovicích, ve dnešní Krajníkově ulici, 
která rodině patří dodnes. Mnozí obyvatelé Dobři-

chovic se ještě pamatují na paní Jarmilu Pellé (která 
žila ve vile a zemřela v roce 1964) nebo na její dceru 
paní Maryšku Sandiford Pellé (která zemřela v roce 
2013). Výstava je velmi zajímavá.

Výstava se koná pod záštitou náčelníka gene-
rálního štábu Armády České republiky a hejtmana 
Středočeského kraje

Komentované prohlídky s autorkou výstavy - 
ve čtvrtek od 15 a 17 hod: 28. 1., 11. 2., 18. 2., 10. 
3. a 24. 3. 2016.

V prodeji je publikace – průvodce výstavou – k 
dostání na pokladně za 98,- Kč.

Na plakátu je fotografie z  r. 1923 – Maurice 
Pellé s manželkou Jarmilou na konferenci v Lau-
sanne.

Partnerem akce je Česká škola bez hranic - www.
csbh.cz s pracovními listy o Generálu Pellém:www.
csbh.cz/spolecne-projekty/vyznamni-cizinci-v-
novodobych-dejinach-ceskoslovenska

Souběžně s touto výstavou bude od 15. ledna 
do 24. března v  Roztokách otevřena výstava 
cca 60 ks starých hodin tzv. švarcvaldek, tedy 
ručně dělaných celodřevěných nástěnných 
hodin z německé oblasti Schwarzwaldu. Zájemci 
mohou většinou funkční hodiny, shlédnout 
krásné malované ciferníky, často s  dřevěnými 
figurkami a poslechnout si hrací mechanismy. Při-
praven je i program pro děti.

Otevřeno je od středy do neděle od 10 do 18 
hodin.

Poberounské masopusty

Široko daleko vyhlášený je Poberounský maso-
pust, který se tradičně odbývá v  Zadní Třebani. 
Stovky diváků i desítky trhovců se na něj sjíždějí 
zblízka i daleka. Velkolepý rej maškar s bohatým 
programem na zdejší návsi se letos bude konat 
už posedmadvacáté a jako vždy poslední sobotu 
v masopustě – tentokrát tedy 6. února.

Program XXVII. Poberounského masopustu, 
který patří mezi největší akce svého druhu 
v  celém Středočeském kraji, začne na návsi 
v Zadní Třebani už před devátou hodinou ranní 
hasičskou zabíjačkou. Na stylový jarmark se 
nahlásily čtyři desítky trhovců doslova z  celé 
republiky, z  Klatov, Milevska, Prahy... Kromě 
výrobků řemeslníků budou k  dostání prec-
líky, perníky, koláče, pečené maso, víno, pivo, 
medovina... Děti se budou moci celé dopo-
ledne svézt na koníkovi, k  dispozici jim bude 
ručně poháněný kolotoč i  mechanická střel-
nice.

Počínaje 10.00 se na improvizovaném jevišti 
v podobě valníku postupně představí:

 staropražská kapela Třehusk

Zajímavosti

Setkání účastníků zájezdů, které vedl Ing. Kyzlík
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 dětská lidová muzika Notičky
 skupina Holky v rozpuku
 pěvecký Třebasbor
 řevničtí ochotníci s  tradiční masopustní fraš-

kou
Nakonec bude symbolicky pochován Maso-

pust, neboli Bakchus a  oceněny nejoriginálnější 
masopustní převleky. K účasti jsou zváni všichni 
– místní i přespolní.

Poté se obcí vydá průvod maškar v  čele 
s kapelou a kvartetem »hlavních« postav: medvě-
dem a  medvědářem, policajtem i  Masopustem-
Bakchem. Všichni budou ochutnávat dobroty 
– jedlé i tekuté – které pro ně připraví místní hos-
podyňky a  hospodáři. Loni, stejně jako předloni 
průvod pohostilo neuvěřitelných 37 (!) domác-
ností – podaří se letos tento rekord překonat? Tři 
vítězové soutěže o nejlepší koblihu, šišku, uzené 
či jiné masopustní občerstvení budou jako kaž-
doročně oceněni. Vítěz získá nově vydanou 
kuchařskou knihu „Markéta vaří Rettigovou“, 
kterou z receptů pramáti českých kuchařek sesta-
vila známá herečka Markéta Hrubešová. Bezpro-
středně po skončení průvodu, tedy přibližně od 
18.00-18.30, se ještě bude konat neformální sou-
sedské posezení s kapelou Třehusk ve Společen-
ském domě.

Masopustní oslavy uzavře v  neděli 7. února 
2016 od 14.00 ve Společenském domě v  Zadní 
Třebani dětský karneval.

Pro děti budou připraveny hry, soutěže, 
volba nejhezčí masky i kolo štěstí, bavit je bude 
kejklíř Petr Theimer. Vystoupí liteňské mažoretky, 
zahraje staropražská kapela Třehusk.

Miloslav FRÝDL, tel. 724 135 824

Pranostiky pro zimní měsíce

Lidové pranostiky jsou oblíbenou dlouhodobou 
„předpovědí počasí“. Srovnejte si pranostiky pro 
leden a únor se skutečností a pak můžeme jejich 
vypovídací hodnoty ověřit.

 Suchý leden – mokrý březen
 Když v lednu mnoho prší a málo sněží, z polí, 

luk i zahrad se málo těží
 V lednu mráz – těší nás, v lednu voda – věčná 

škoda
 V lednu sníh a bláto, v únoru tuhé mrazy za to
 Hojný sníh v lednu, málo vody v dubnu
 Když krtek ryje v lednu, končí zima v květnu
 Nechce-li severňák v únoru váti, v dubnu se to 

musí přece jenom státi
 Když v  únoru mráz ostro drží, to dlouho již 

nepodrží
 Když skřivánek v  únoru zpívá, velká zima 

potom bývá
 Jestli únor honí mraky, staví březen sněhuláky
 Únorová voda – pro pole škoda
 Únor bílý – pole sílí
 Mnoho mlh v únoru přináší toho roku mnoho 

deště

Zastavte se v CKP 
Dobřichovice

V nově rozběhlém roce bychom vám rádi nabídli 
pár zastavení. Pomohou vám ve zvládání kaž-
dodenních povinností, zároveň vám uvolní tělo 
a  zahlcenou hlavu. Začínáme oblíbenou víken-

dovou sérií workshopů Feldenkraisovy metody. 
V  pátek 5. února vede paní Jitka Nagy Funkční 
integraci (individuální hodinové lekce), 6. února 
se koná workshop pro pokročilé (je vhodný pro 
ty, kteří absolvovali více než dva workshopy 
u  kteréhokoliv mezinárodně akreditovaného 
FELDENKRAIS® Practitioner), v neděli 7. února je 
workshop určen začátečníkům.

Dále nabízíme relaxační skupinu, která se 
bude konat každý čtvrtek od 18. února od 18:30 
(vede PhDr. Vajner). Pokud nemůžete přes pra-
covní týden, v  sobotu 27. února jsme připravili 
taneční terapii v psychosomatice s Mgr. Čížkovou. 
Pro odborníky máme aktuálně v nabídce Formu-
funkci-facilitaci, kterou povede přímo Clara Lewi-
tová spolu s  Jitkou Holubcovou (víkend od 29. 
ledna). Od 12. do 14. února se koná kurz Dia-
gnostika a  kinezioterapie u  idiopatické skoliózy 
s PhDr. Pallovou, nově je tento kurz akreditován 
i pro lékaře. V neposlední řadě upozorňujeme na 
možné přihlašování na Bioenergetickou skupinu 
s Mgr. Koryntovou. Skupina je naplánovaná na 8 
úterních večerů od 12. dubna.

www.ckp-dobrichovice.cz

Netradičně se v Letech tvořilo 
již podruhé

O druhé adventní neděli vládla v  pivotelu MMX 
v  Letech nebývale tvořivá atmosféra. Sešlo se 
tu celkem 14 jarmarečníků a  každý měl kromě 
prodeje svých vlastních výrobků připravenou 
také dílničku pro děti i dospělé. Rodinné centrum 
Leťánek tu totiž uspořádalo již druhý Netradiční 
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tvořivý jarmark, na němž se vytvářely například 
výrobky z  odpadového materiálu, nálepky na 
sklo a porcelán nebo vánoční ozdoby z korálků. 
Jednoznačně největší úspěch měla ukázka 
výroby vánočních ozdob nad plamenem hořáku. 
Mnoho návštěvníků využilo možnost vyrobit 
si krásnou vánoční skleněnou baňku. Ten, kdo 
se zdržel  na oběd, mohl si kromě objednaného 
pokrmu vychutnat  i vánoční písně  sourozenců 
Klineckých. Akce pak pokračovala na letovské 
návsi, kde se konala Stříbrná neděle. Děkujeme 
všem za účast a  těšíme se o  letošním adventu 
opět na viděnou!

Dále Vás Leťánek zve na jógový workshop 
SVOBODA KYČLÍM s  Lucií Königovou, který se 

koná v  sobotu 23. ledna 2016, 10:00 – 13:00, 
v  malém sále TJ Sokol Řevnice. Od 20. ledna 
2016 každou středu od 9:00 – 9:45 zveme na 
Říkanky a hrátky pro nejmenší určené pro děti 
od 4 měsíců do 1 roku nebo pro starší děti 
(1,5 roku – 4 roky) na Batolata v  akci také ve 
středu od 10:00 do 11:30, obojí v malém sále TJ 
Sokol Řevnice. Ve čtvrtek pořádáme v  budově 
Sokola Řevnice MOZKOVÝ JOGGING pro začá-
tečníky i  pokročilé a  každý sudý pátek tamtéž 
Léčivé ženské kruhy s  Arnoštkou Berousko-
vou. Ta vede také úterní kurzy pro nejmenší 
pod názvem Andělíčci (0 – 12 měsíců) a Skřítci 
(1 – 2 roky). Bližší informace najdete na  www.
letanek.cz.

XII. ročník Benefičního plesu 
pro Náruč

Byli jste zvědaví, jaké bude letošní téma plesu pro 
Náruč? Tak tady je! Přicházíme s tématem víc než 
aktuálním a to: “OLYPIÁDA”. Zimní či letní? To už 
necháme na Vás! Každopádně 13. února 2016 od 
20.00 hod. se na Vás budeme těšit v  prostorách 
řevnického Liďáku. Velkým lákadlem s překvape-
ním je živá kapela Brumloboys, moderator Ondřej 
Hejma, vystoupení Rebels O. K., a opravdu bohatá 
soutěž o  ceny, kdy výherce získá pobyt pro dvě 
osoby v  překrásném hotelu Port na Máchově 
jezeře. Nedílnou součástí plesu bude také atrak-
tivní dražba skutečných olympijských rekvizit 
od držitelů zlatých olympijských medailí. Přispět 
do dražby zatím přislíbila Štěpanka Hilgertová, 
David Svoboda a Jaroslav Kulhavý.  Těšíme se na 
Vás a na vaše kostýmy!

mh

Kavárna Modrý domeček jde 
s dobou

Hektická a neklidná doba, obrovský tlak a samo-
zřejmě také genetické zatížení – to všechno 
jsou z  velké části příčiny nárůstu duševních 
nemocí   poslední doby.   Řevnické občanské 
sdružení Náruč, které poskytuje chráněná pra-
covní místa lidem s  duševním onemocněním 
a  mentálním postižením, reagovalo na zvýšený 
zájem o  jeho služby v  oblasti sociální rehabi-
litace a  možnosti začlenění se do pracovního 
týmu na půdě kavárny Modrý domeček, žádostí Výroba vánočních ozdob nad plamenem sklářského kahanu
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o  grant z  Norských fondů a  z Nadačního fondu 
Avast. Bez těchto grantů by nemohlo dojít k roz-
šíření prostor kavárny do prvního patra, vytvoření 
nových pracovních pozic a  vybudování nového, 
seriózního a moderního zázemí pro veškerý per-
sonál. Stavba v  moderním pojetí velmi citlivě 
zapadla do historického řevnického náměstí a je 
nesporným důkazem toho, že v  21. století se 
architektura ubírá tím správným směrem.

Žádost byla úspěšně schválena a v září 2015 
započala rekonstrukce. Na začátku ledna 2016 
byly nové prostory úspěšně zkolaudovány.   V 
současné době má celý prostor voňavý nádech 
novoty a  dřeva. Aktuálně se dokončují ještě 
poslední úpravy interiéru a kuchyně, čeká se na 
opožděnou dodávku kavárenských židlí. V  pří-
jemném prostoru prvního patra najdou své uplat-
nění ti nejzdatnější baristé a číšníci z chráněných 
pracovních pozic a  v ideálním stavu zde budou 
pracovat naprosto samostatně bez dohledu 
svého terapeuta.  Ten bude samozřejmě k dispo-
zici i nadále v přízemí kavárny.  Tento prostor by 
měl být pro všechny oázou klidu a pohody. Vyu-
žívat by se měl hlavně na pracovní schůzky, zase-
dání, poklidné debaty a posezení u kávy a mouč-
níku.

mh

Všechno je jinak

( Z e  s p o d n í h o  š u p l í k u )

Nikdo nejsme dokonalý. To je jasná závada, a tak se 
všichni snažíme svůj obraz aspoň malinko a nená-
padně upravit. Stačí jen drobně. Jsem člověk 
docela zcestovalý a leccos jsem zažil, mohu třeba 
o sobě prohlásit – a je to pravda pravdoucí – že 
jsem byl na obědě v královském paláci v Madridu. 
To je jistě pěkné, že? Samozřejmě nesmím dodat, 
že tam je bufet a jídelna pro turisty.

Ve skutečnosti jsem se setkal jen s  málem 
korunovaných hlav. Nepočítám-li papeže, který 
do této kategorie asi nepatří, tak to byla například 
princezna Diana. To zní úžasně, není-liž pravda? 
No, ve skutečnosti jsem stál náhodou před lon-
dýnským divadlem, do kterého zrovna šla. Tako-
výhle kousek metrový ode mne. (Na vzdálenost 
natažené paže.)

Stačí drobná nepřesnost ve výkladu, a  jak se 
celá realita mění.

Říká se, že přesnost je ctností králů. A  vyklá-
dáme si to tak, že kdo je přesný, je jako král. 
Původně ale zněl tento výrok Ludvíka XVIII.: 
„Dochvilnost je ctností králů a  povinností všech 
dobrých lidí.“ Neboli, je to povinností nás všech, 
zatímco u  králů je to mimořádnost vhodná 
k  ocenění. Trochu jiný význam, že? Takže, jak 
vidno, realitu si neměníme jen subjektivně, ale 
mění se i ta „objektivní“.

Ale takto náš svět zřejmě funguje. Neustále 
probíhá proces drobných odchylek, omylů a pře-
hlédnutí, které mění náš pohled na to, co se ode-
hrává kolem nás.

Jako člověk, který se zajímá o  historii, se 
zájmem sleduji, jak se stále posouvá náš pohled 

na minulost. Nemám na mysli ideologické pře-
vraty, spíš realitu všedního dne. Stačilo by si 
udělat přehlídku filmů za posledních 70 let a sle-
dovat, jak se stále posouvá obraz minulého světa. 
V  dnešních filmech a  pořadech vidíte řadu věcí, 
které se nikdy nemohly stát. Ale abyste to poznali, 
musíte být pamětník, nebo o tom něco vědět. Je 
to ve způsobu jednání a  chování postav, ale i  v 
komentářích, anebo i v různých reáliích a malič-
kostech. Například práce kostýmních výtvarníků 
při sestavování historických uniforem a hodností 
překypuje takovou kreativitou, že by současníci 
jen zírali. A  tvůrci přitom netuší, že za padesát 
let to může být jejich film, z něhož budou možná 
odborníci čerpat informace.  

To je důvod, proč se nedokážu dívat na sou-
časné televizní pořady o  historii posledního 
staletí. Většinou tam při zachycení dobové reality 
bývá největším úspěchem to, že se jezdí vlevo. 
To, že skoro nikde nebyl asfalt a že muži necho-
dili bez klobouku – to jsou ty ztracené maličkosti. 
Zrovna tak způsob chování a  jednání lidí mezi 
sebou. A  to už vůbec nemluvím o  dokumentár-
ních filmech…

Svět kolem nás se neustále mění a my hodně, 
hodně zapomínáme. Za socialismu bylo všechno 
kolem nás tmavé, rozbité a rozpadající (podívejte 
se na film z  té doby). Tehdy jsem si říkal při sle-
dování filmů, které se odehrávaly v minulosti, jak 
to, že jsou ty hrady a zámky tak rozpadlé, vždyť 
v  době, kdy se děj odehrává, byly přece skoro 
nové? A  dnes je to přesně naopak, jak ukázat 
obraz minulosti, když se všechno kolem nás tak 
zlepšilo a zkrásnělo?

A je to tak! Za posledních pětadvacet let skoro 
všechno kolem prokouklo. A  proč o  tom dnes 
píšu? Snad je to ve chvíli volna reakce na mimo-

řádný stres a ruch na úřadě, kde v těchto dnech 
dává starosta s  radou, odborníky a  paní účetní 
dohromady rozpočet na nový rok. Kdy se potý-
káme s labyrintem DPH, jehož plátci jsme se stali. 
Kdy se všichni snaží dát dohromady přesná čísla, 
umístit je na přesná místa, kdy se snaží přesně 
odhadnout budoucnost.

A přesto, jak z  výše uvedeného vyplývá, 
přesnost je nedosažitelný cíl. To ale nic nemění 
na tom, že je nutné se stále snažit, aby ten náš 
svět byl pořád lepší a  lepší. Nesmíme si to ale 
pokazit…

pp

Názor pana Josefa Kecka

Vážení členové redakční rady IL. Dovoluji si tímto 
způsobem poděkovat paní MUDr. Hochové 
a  panu Ing. Abelovi za jejich lidský a  uvážlivý 
přístup k  občanům žijícím v  Palackého ulici při 
presentaci a  jednáních o  tvorbě regulačního 
plánu Dobřichovice – centrum a  o stavbě „Raj-
ského domu“. Po excesivních výrocích a příspěv-
cích některých zastupitelů o  veřejně prospěš-
ných stavbách, referendu a dokonce i o vyvlast-
nění části nemovitosti, po výrocích typu „…. roz-
hodneme a bude to závazné pro všechny….“ silně 
připomíná zakládání JZD, kdy představiteli obci 
a okresu bylo řečeno „Snad si nemyslíte, že se soci-
alismus kvůli vám zastaví na Vráži.“ Po řečnických 
otázkách „zeptejte se učitelek“ nebo „zeptejte se 
seniorů“ bylo řečeno i  rozumné slovo: „měli jsme 
se zeptat i lidí, kterých se to týká“. To pro mne zna-
menalo návrat do reálného světa.

Došlo i  k  osobní návštěvě naší usedlosti 
z  důvodu získání představy o  možnosti reali-

Pohled na rozšířený Modrý domeček na řevnickém náměstí

Názory čtenářů
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zace výše-uvedených stavebních úprav. Bohužel 
ojedinělý, ale příkladný přístup, který by měl 
být u všech zastupitelů samozřejmostí. Připomí-
nám, že vlastnictví a  právo vlastnické je přiro-
zené a nezadatelné a je zakotveno ústavou a lis-
tinou základních práv a svobod. Přeji si tuto část 
svého dopisu zveřejnit v příštím vydání Informač-
ního listu.

Josef Kecek

Pznámka redakce
V  další části svého dopisu naznačil pan Kecek své 
názory na bourání nejstarší zástavby Dobřicho-
vic, o  umístění nové školy, o  možnostech vyrov-
nání majetkových křivd s  Řádem Křižovníků, nebo 
o  jiných věcech, které (podle něj) není zájem zve-
řejňovat. Jménem redakce bych chtěl pana Kecka 
ujistit, že máme zájem zveřejňovat všechny infor-
mace, které získáme, nebo které nám naši čtenáři 
a  přispěvatelé zašlou. Redakce naopak má dojem, 
že dostává málo příspěvků od občanů a tímto chce 
vyzvat nejen pana Kecka ale všechny další, aby 
napsali a poslali redakci své názory na dění v našem 
městě a my je rádi budeme publikovat.

VK

Soud, který Marta Semelová 
nikdy nevyhraje

Učitelka na základní škole a  poslankyně za 
KSČM   Marta Semelová učí své žáky, že v  pade-
sátých letech vládla v  Československu spravedl-
nost, že političtí vězni nebyli vězněni či mučeni 
nebo popravováni pro své politické názory, ale 
že to byli kriminální živlové, o  justiční vraždě 
Milady Horákové prohlásila, že její poprava byl 
zasloužený trest. Za zrušení tehdejšího krutého 
a nespravedlivého rozsudku v procesu s Miladou 
Horákovou písemně orodovali u  Klementa Got-
twalda významné osobnosti tehdejší doby jako 
například Albert Einstein, Winston Churchill nebo 
Eleanor Rooseveltová. Ten však rozsudek smrti 
přesto podepsal a  Miladu Horákovou nechal 
popravit.

V této době byl odsouzen na doživotí za pro-
tistátní činnost i můj otec Lumír Pánek. V komu-
nistických žalářích a uranových dolech strávil jako 
politický vězeň nakonec dlouhých 14 let.

Nedávný soud nakonec Martu Semelovou za 
její výroky neodsoudil. Její bývalí spolustraníci 
řešili vlastní názory popravami, ona spoléhá na 

shovívavé a  nezávislé soudce. Tento soud tedy 
Marta Semelová vyhrála.

Četl jsem k tomuto výroku soudu krásné pojed-
nání Tomáše Vodvářky, který napsal: „Vedle jus-
tičních výroků však existuje ještě jiný typ soudu. 
Ten, který nemá napsaná pravidla, který nemá 
žádné zasedací místnosti ani výstupy z jednání. Jde 
o soud morální, poměrně složitý a neustále se vyví-
jející, přesto však se století prověřenými a neměn-
nými pravidly. Ten soud, který říká, že nikdo nemá 
právo pověsit nevinné lidí jen proto, že mají odlišný 
politický názor. Že nikomu nesmí být ukraden jeho 
majetek, který řádně nabyl. Že nikdo nemá právo 
věznit někoho jen proto, že chce jít jinam. Že je 
nepřípustné mstít se na dětech svých politických 
protivníků tím, že jim zabrání ve vzdělání.

Před tímto soudem nemá Marta Semelová 
žádné relevantní argumenty na svou obhajobu 
a musí vždycky prohrát. Dokonce si myslím, že to 
i v skrytu své duše tak trochu ví.“

MP

Andrej Babiš čelí několika 
trestním oznámením

Dotacemi pro jeho AGROFERT se začal zabývat 
Evropský úřad vyšetřující zneužívání evrop-
ských dotací O.L.A.F.

Vzhledem k  tomu, že tyto závažné informace 
se nedostaly téměř do žádných novin ani do tele-
vize, rozhodl jsem se informovat aspoň takto pro-
střednictvím místního tisku. O  těchto skutečnos-
tech informoval snad jen server neovlivni.cz. Asi 
nejvážnějším problémem Agrofertu a jejího maji-
tele Andreje Babiše je prověřování zneužívání 
evropských dotací Evropským úřadem vyšetřují-
cím podvody s  dotacemi O.L.A.F. Ten šetří pode-
zření, že místopředseda Agrofertu Petr Cingr 

(který je zároveň předsedou Svazu chemického 
průmyslu) spolu s  náměstkem ministra průmyslu 
a obchodu Tomášem Novotným záměrně změnili 
pravidla pro udílení evropských dotací ve pro-
spěch AGROFERTU. V  evropském dotačním pro-
gramu na podporu podnikání a inovací je zhruba 
k dispozici 130 miliard korun. Většina těchto peněz 
měla jít podle doporučení Bruselu do malých 
a středních podniků do 250 zaměstnanců. Místo-
předseda Agrofertu Petr Cingr a náměstek minis-
tra průmyslu a obchodu Tomáš Novotný ale pře-
dělali pravidla a přesvědčili vládu  tak, že schválila, 
že velká část těchto dotací půjde do velkých firem. 
Další výraznou změnu, kterou tito pánové udělali, 
je to, že navrhli zrušit omezení počtu žádostí na 
jeden podnik, což samozřejmě vyhovuje obřím 
koncernům, jako je AGROFERT, který sdružuje přes 
200 firem. Trojnásobný nárůst dotací, které získal 
AGROFERT v posledních  letech je alarmující.

Další kauzou, na kterou bylo podáno trestní 
oznámení je úplatkářská aféra Babišovy firmy 
AGROTEC, ve které figuruje jako hlavní postava 
předseda poslaneckého klubu ANO Jaroslav Faltý-
nek. Ten čelí podezření za manipulaci s veřejnou 
zakázkou na dodávku automobilů České poště.

Dalším případem je opět podezření ze zne-
užití evropských dotací a  to na Babišově farmě 
Čapí hnízdo. Účelovým převodem akcií Čapího 
hnízda na majitele s  anonymními akciemi získal 
Babiš podle oznámení podvodem pro sebe 50 
miliónů z evropských peněz.

Šéf hnutí ANO, ministr financí a  majitel kon-
cernu AGROFERT Andrej Babiš všechna obvi-
nění odmítá a tvrdí, že všechno  to jsou výmysly 
a lži. To ale tvrdil i o nesporných faktech z výroční 
zprávy AGROFERTU, ze které vyplývá, že dotace 
pro AGROFERT již výrazně převýšily odvod daní 
toho obřího koncernu do státního rozpočtu.

Michael Pánek, místostarosta za ODS

Volejbal v polovině ledna

V polovině ledna dospěla první mužská i ženská 
volejbalová liga do své poloviny a skončily boje 
v  základních skupinách. Družstva našich mužů 
i  žen si vedla výborně – muži jsou v  tabulce 
základní části na   prvním místě (!!!)   a ženy na 
místě druhém (!!).                

Muži A, první liga
V posledních čtyřech prosincových utkáních 

naši zvítězili doma 3:1 nad Brnem B a  stejným 

poměrem nad Starým Městem, v  Chocni vyhráli 
3:1 a v Hradci Králové překvapivě 3:1 prohráli.  V 
prvních dvou zápasech v  novém roce prohráli 
3:0 v Turnově, na hřišti MFF Praha zvítězili 3:0 a v 
posledních utkáních základní skupiny zvítězili 
doma 3:2 nad Nymburkem a  3:1 nad ČZU Praha C.  

V závěrečné   tabulce základní části se druž-
stva seřadila v tomto pořadí:

1. Dobřichovice 49 b.,  2. Brno B 49 b., 3. 
Nymburk 44 b., 4. ČZU Praha C 40 b.,

5. ČZU Praha B 39 b., 6. Č. Budějovice B 35 b., 7. 
Turnov 34 b., 8. Choceň 30 b.,

9. MFF 25 b., 10. Staré Město 22 b., 11. Hradec 
Králové 18 b., 12. Domažlice 11 b.

Prvních osm družstev bude hrát systémem 
play-off o  postup do extraligy, poslední čtyři 
o udržení. První zápasy play-off začínají 29. a 30. 
ledna. Prvními soupeři našich bude družstvo 
Chocně.

Ženy A, první liga
Loňský rok uzavřely naše ženy dvěma pro-

hrami 3:2, 3:1 v  Nuslích a  také nový rok pro ně 
nezačal nejlépe, protože doma prohrály s  ČEZ 
České Budějovice 3:0, 3:1 a pak v Rokycanech 3:1, 

Poslankyně Marta Semelová

Sport
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3:0. Navzdory této černé sérii šesti porážek v řadě 
umístily se naše ženy ve skupině A  na druhém 
místě   za prvním ČEZ České Budějovice a  před 
třetími Rokycany. Znamená to, že stejně jako loni 
postoupily do finálové skupiny, ve které budou 
hrát ještě první tři družstva skupiny B: Tatran Stře-
šovice,  Slávia Brno a SK Opava; vítěz této skupiny 
postoupí do extraligy. Naše děvčata zahajují 30. 
a 31. ledna ve Střešovicích, dále pak hrají 6. a 7. 
února doma s Opavou, 13. a 14. února v Brně, 27. 
a 28. února  doma se Střešovicemi, 5. a 6. března 
v Opavě a končí 12. a 13. března doma s Brnem.  

Muži B, krajský přebor první třídy
V posledních prosincových utkáních vyhráli 

3:1 a  3:0 v  Českém Brodě, v  prvních dvou utká-
ních v lednu prohráli v Dobříši 3:0 a 3:0. V tabulce 
jsou zatím na šestém místě z  deseti družstev, 
doma budou hrát 23. ledna s  Tuchlovicemi, 13. 
února s Rakovníkem a  27. února s Benešovem.

Starší žákyně, krajský přebor
Ve skupině C jsou ze šesti družstev na čtvrtém 

místě. Výsledky jejich zápasů ze 17. ledna nebyly 
do uzávěrky známy; děvčata budou hrát ještě 
28. února a  6. března (vždy na hřišti soupeřů) 
a soutěž zakončí domácím turnajem 20. března.

HgS

Pojďte si užít volný čas 
v přírodě!

Rádi bychom Vás tímto pozvali do přírody na 
trénink v orientačním běhu, který se uskuteční 

20. února v  Řevnicích. Kolem desáté dopo-
ledne tak bude možno se z  lesního divadla 
vydat do útrob brdských lesů a okusit tak tento 
zelený sport. Vhodné jak pro jednotlivce hle-
dající sportovní dobrodružství, tak pro skupiny 
jdoucí na procházku. Připraveny budou krátké 
tratě jak pro začátečníky, tak delší a  složitější 
pro fajnšmekry. Pokud plánujete dorazit, při-

hlaste se prosím předem, abychom Vám mohli 
garantovat, že pro Vás bude mapa s Vámi pre-
ferovanou tratí.  Startovné činí 50Kč. Více infor-
mací najdete na stránkách tréninku: http://
obkamenice.dccomp.cz/?page_id=9160, pří-
padně se s  dotazy můžete obracet na email 
k.lukas15@seznam.cz.

Za pořadatele zdraví Tomáš Rusý a Lukáš Kettner.

Kukadýlko v katedrále sv. Víta

Dobřichovický divadelní soubor Kukadýlko 
zahrál svou vánoční hru „O tom slavném naro-
zení” v katedrále sv. Víta na Pražském hradě. Stalo 
se tak v úterý 22. prosince 2015 od 18 hodin. Je 
mimořádným úspěchem, že to kapitula přijala 
a povolila a ještě soubor pozvala na další předsta-
vení na příští adventní čas.

Divadelní produkci doplnili dobřicho-
vičtí skauti, kteří v  rámci představení rozdávali 
u vchodu do Katedrály betlémské světlo.

Hrát a  zpívat v  katedrále byl ohromný 
zážitek pro všechny, i když …… Prostor kated-
rály byl ale pro soubor nevyzkoušený, hra 
se provedla bez zkoušky, někteří diváci resp. 
posluchači si stěžovali, že děti nebylo slyšet. 
Ale semínko bylo zaseto a  příště to bude jistě 
lepší.

Orientační běh je sport pro malé, mladé, ale i starší

Závěr Vánoční hry v katedrále sv. Víta

Kultura u nás i v okolí

Kulturní přehled na konec 
ledna a únor 2016

24. ledna – 20. února, 
Café Galerie Bím,  
ulice 5. května 15
Adozione: výstava obrazů 
akademického malíře 
Štefana Tótha

Otevřeno: po – so 8:00 – 22:00,  
ne 12:00 – 22:00. Pořádá: Galerie Bím

31. ledna v neděli  
v sále MUDr. Fürsta v 17 h
Architektonická setkání 
PhDr. Aleny Šarounové – 
Kruhové stavby: rotundy 
a kopule.

Vstupné dobrovolné.  
Pořádá: KC Dobřichovice
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13. února v sobotu, 
v sokolovně od 16 h do 18 h
Dětský maškarní bál  
s DJ Mirkem Kasanem. 

Přezůvky s sebou, vstupné 50 Kč.
Pořádá: Klub přátel školy a TJ Sokol 
Dobřichovice

14. února v neděli, v sále 
MUDr. Fürsta v 15h
Divadlo Kukadlo –  
O Víle květince

Hudební pohádka s písničkami 
o tom, jak Brouk a Brouček pomáhají 
kopretinám a broučkům na louce. 
Ostatní obyvatelé louky se přidávají, 
ale někteří dělají, jako že se jich to 
netýká. Například mrzutý krtek, který 
ale s novými brýlemi pozná, že pomáhat 
druhým je víc než potřebné. Vstupné 
jednotné 60,- na místě.
Pořádá: KC Dobřichovice

14. února v neděli, v sále 
MUDr. Fürsta v 17 h
Architektonická setkání 
PhDr. Aleny Šarounové 
– Románská renesance 
a střední Evropa

(Ravenna, doba Karla Velikého, klášterní 
areály a rozvoj věd. Velká Morava 
a Čechy), vstupné dobrovolné.  
Pořádá: KC Dobřichovice

29. února v pondělí,  
v DODO od 18 h 
Nový cyklus přednáškových 
večerů UTAJENÉ DIALOGY

Každé poslední pondělí v měsíci. 
Témata opomíjená, tabuizovaná či 
nepochopená.
Večery obrazů, slov a zvuků provází 
herec, scénárista, výtvarník a propagátor 
zdravého života Jeremiáš Polcar. 
RITUÁLY – jednou z cest k znovunalezení 
duchovních kvalit života je obnovení 
rituálů a návrat k zapomenutým 
hodnotám věcí posvátných. Oživení 
starých principů otevírá brány ke 
svobodě. Vstupné: 190,- Kč. Zdarma 
čaje a probuzená voda. Pořádá: 
Dobřichovický domek

Přehled sestavuje kulturní centrum Dobřichovice, 

kontakt: Andrea Kudrnová 736 487 385

Svatá rodina se živým Ježíškem v katedrále sv. Víta

Děti ve Všenorech si zkusily školu na nečisto

Dirigent a sólisté řevnické Rybofky na Štědrý den odpoledne před Modrým domečkem
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ŘEVNICE

Komorní koncert v řevnickém Zámečku
V sobotu 13. února v 18 hodin začíná další z řady 
komorních koncertů. Tentokrát bude hlavní pro-
tagonistkou Milena Kolářová (housle), která před-
staví svého kolegu z amerických studií Matthewa 
Webera (kontrabas) a  další dosud utajované 
hosty.

Oba mladí umělci mají skvělé vzdělání, 
orchestrální i  sólové zkušenosti, jsou nositeli 
mnoha cen, prostě se mají posluchači na co těšit.

Milena je příkladem jablka, které sice zůstává 
poblíž kmene stromu, ale podniká krátké i dlouhé 
cesty po světě. Její hudební vývoj je obdivu-
hodný, výkony vyzrálé a je jistota, že host, kterého 
si vybrala ona, bude na minimálně stejné úrovni.

vs

Kulturní akce občanského sdružení Náruč 
v  Modrém domečku na náměstí Jiřího z  Podě-
brad 3, Řevnice. www.os.naruc.cz

Otevírací doba galerie i  kavárny je v  úterý-
sobota 9-19 hodin, v  neděli 10-17 hodin, 
v pondělí je zavřeno.

Štědrodenní “Rybofka” před kavárnou Modrý 
domeček
Kdysi dávno, jak už to tak  bývá, z recese stvořený 
název “RYBOFKA” s  písmenkem “F” uprostřed, 
dnes již velká a oblíbená akce, na kterou se sjíždí 
na řevnické náměstí lidé z  širokého okolí, aby 
postáli, poslechli si, zazpívali, objali se a popřáli si 
hezké svátky.

Stovky lidí si přišly 24. prosince 2015 poslech-
nout líbivé tóny České mše Vánoční Jakuba Jana 
Ryby před řevnickou kavárnu Modrý domeček, 
která je každoročním organizátorem této již dlou-
holeté tradice.

Pod taktovkou známého a vyhlášeného sbro-
mistra Lukáše Prchala zpíval   Řevnický příleži-
tostný pěvecký sbor.   Lukáš Prchal patří v  sou-
časné době k jedněm z neprogresivnějších a nej-
úspěšnějších mladých a  všestranných umělců, 
který je aktivně činný v  několika sférách. Ne 
každý ví, že na první pohled nenápadný a intro-
vertní Lukáš stojí za založením známých a úspěš-
ných festivalů, ale také například za projektem 
České mše vánoční, vždy 23. prosince na Hlavním 
nádraží v  Praze, kdy zpívá a  hraje téměř každý, 
kdo má chuť.   Na každý pád, Lukáš Prchal je 
opravdová osobnost a je velkou ctí, že právě kaž-
doročně na Štědrý den přijme pozvání Modrého 
domečku, aby zde koncert dirigoval. Sólisty, kteří 
sklidili velký aplaus, byli Věra Perglová, Eliška 
Veselá a Ondřej Hejma a Jan Flemr.  

Až budete tento rok na Śtědrý den přemýš-
let, kam se vydat po poledni, vzpomeňte si, že 
v  Řevnicích na náměstí, před kavárnou Modrý 
domeček není nikdo sám, krásně se tady zpívá 
a popíjí svařené vino.

mh

Škola nanečisto ve Všenorech

I v letošním školním roce jsme pro zájemce za řad 
předškoláků našeho regionu zrealizovali na naší 
Základní škole a mateřské škole Josefa Kubálka ve 
Všenorech „Školu nanečisto“.

Setkání se konalo v úterý 12. ledna 2016.
Ve slavnostní náladě přišlo téměř třicet budou-

cích prvňáčků v  doprovodu svých rodičů. Na 
všechny čekala cesta s  plněním školních úkolů 
z  českého jazyka, prvouky, matematiky a  ang-
lického jazyka. Pedagogové oceňovali odvahu 
malých předškoláků. V závěru setkání pak proběhla 
pro zájemce beseda s paní ředitelku Mgr. Bartoníč-
kovou a paní zástupkyní Mgr. A. Heckelovou.

Přejeme všem budoucím prvňáčkům 
a  rodičům klidné vykročení do první třídy a  jen 
samé šťastné a radostné dny. Tak prvňáci, 1. září 
2016 na shledanou ve škole!     

Mgr. Libuše Tuková

Kino Řevnice únor 2015

(více na www.kinorevnice.cz)
středa 3. 2. 20:00 – Fúsi 100 Kč
pátek 5. 2.  20:00 – Creed 110 Kč
sobota 6. 2. 15:30 – Sněhová královna 2 90 Kč
sobota 6. 2. 17:30 – Star Wars: Síla se probouzí 
(dabing) 100 Kč
sobota 6. 2. 20:00 – Lída Baarová 120 Kč
středa 10. 2. 20:00 – Líza, liščí víla 90 Kč
pátek 12. 2. 20:00 – Lída Baarová (ang. tit.) 120 Kč
sobota 13. 2. 15:30 – Agenti dementi 110 Kč
sobota 13. 2. 17:30 – Padesátka 110 Kč
sobota 13. 2. 20:00 – Osm hrozných 110 Kč
středa 17. 2. 20:00 – Mrzout 100 Kč
pátek 19. 2. 20:00 – Rodinný film 110 Kč
sobota 20. 2. 15:30 – Robinson Crusoe: Na ostrově 
zvířátek 110 Kč
sobota 20. 2. 17:30 – Deapool 110 Kč
sobota 20. 2. 20:00 – Revenant 110 Kč
středa 24. 2. 15:00 – Lída Baarová 80 Kč
středa 24. 2. 20:00 – Saulův syn 110 Kč
pátek 26. 2. 20:00 – Záza krásou 90 Kč
sobota 27. 2. 15:30 – Řachanda 110 Kč
sobota 27. 2. 17:30 – Rodinný film (ang. tit.) 110 Kč
sobota 27. 2. 20:00 –  Dánská dívka 100 Kč
pondělí 29. 2.  19:00 – Modrý drak + Vločky sněhu

ČERNOŠICE

Lenka Dusilová
Lenka Dusilová, šestinásobná držitelka výroč-
ních hudebních cen Anděl, není zvyklá stagno-
vat a  opakovat se. Stal se z  ní mimořádný úkaz 
české hudební scény, z pozice rockové a popové 
hvězdy putuje k  osobnímu vyjádření, jež svo-
bodně přijímá impulzy z  nejrůznějších stylů 
a mimohudebních zážitků.

Lenka se stala ikonou odvážného, novátor-
ského popu, která však neztrácí většinové pub-
likum, jež si za léta svého působení vybudovala. 
V  samostatných sólových vystoupeních experi-
mentuje s  loop machine, stylovou otevřeností, 
hráčskou erudicí a rozšířenými nezaměnitelnými 
vokálními technikami.

Lenka Dusilová nedávno oslavila kulaté naro-
zeniny, ke kterým naděluje svým fanouškům turné 
a zavítá i do Černošic. Srdečně Vás zveme v pátek 
19. 2. od 20.00 do Club Kina  na tento jedinečný 
zážitek. Vstupenky na koncert  obdržíte za 190 Kč 
v předprodeji (minimarket u černošického nádraží) 
nebo za 250 Kč na místě před koncertem.
Sto zvířat turné „Ministerstvo mýho nitra“
Sto zvířat po loňské celoroční oslavě svých pěta-
dvacátých narozenin, kdy odehrálo více jak 120 
koncertů i  festivalů a vyprodalo velký sál pražské 
Lucerny, vyjede letošní rok s novým programem, 
během kterého přehraje kompletně nové album 
“Ministerstvo mýho nitra”, které vyšlo na konci 
loňského roku. V repertoáru kapely pochopitelně 
nadále zůstávají osvědčené hity jako Škola, Nej-
kratší cesta, Nikdy nic nebylo, nebo Dáma s čápem.

Album Ministerstvo mýho nitra  vznikalo 
během posledních dvou let opět kompletně na 
texty Tomáše Belka, pod hudbou je podepsán tra-

Houslistka Milena Kolářová vystoupí v Řevnicích

V Černošicích vystoupí Lenka Dusilová

Prodej slepiček
Drůbež Červený Hrádek opět 
prodává slepičky snáškových 

plemen typu Tetra hnědá 
a Dominant ve všech barvách. 

Stáří 14–19 týdnů. 
Cena 149–180,- Kč/ ks.

Prodej se uskuteční 1. března 
2016 v Dobřichovicích 

u Městského úřadu od 14.20 hod.
Při prodeji slepiček proběhne 

i výkup králičích kožek  
– cena dle poptávky.

Informace: Po–Pá 9.00-16.00 hod. 
na telefonech 601-576270,  

606-550204, 728605840
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Město Dobřichovice nabízí 
k pronájmu prostory hotelu Pod Vinicí

Pražská ulice 345, Dobřichovice  
(včetně části přilehlého dvora).

K pronájmu se nabízejí prostory, které dosud sloužily 
jako restaurace a hotel. Jsou částečně vybaveny 

zařízením pokojů, restaurace a kuchyně, ale město 
netrvá na uvedeném využití.

Prohlídka objektu je možná po předchozí telefonické 
dohodě za účasti pověřeného pracovníka městského 

úřadu na tel. 257 712 182.
Minimální nájemné je 25 000,- Kč za měsíc. 

Dotazy zasílejte prosím na info@dobrichovice.cz.

Prodám nebo pronajmu nebytový prostor - prodejnu 59 m2 v Dobřichovicích
ulice V Zahradách 1084/33 (naproti škole). Zájemci pište na jiri.rys@email.cz
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Úprava publikace Martin Pavlík
Tiskárna JDS, spol. s r. o.

Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba – 155

Záchranná služba Řevnice 
25772−1555, −1666, −1777

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie 
724−060620 nebo 605−255450

Hasiči Řevnice tísňové volání 
150

Hasiči Dobřichovice 
25771−1730

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111
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dičně většinou Honza Kalina. Jedná se o návrat ke 
zvířecím kořenům a tudíž je třeba očekávat 14 sviž-
ných tragikomických písní, jejichž žánrová pestrost 
je dána i výlety do hudebních stylů pro Sto zvířat 
ne zcela typických, jako je funky nebo latina.

Sto zvířat nahrálo své desáté jubilejní album 
v této velkokapacitní sestavě: Jana Jelínková – 
zpěv, Honza Kalina – zpěv, perkuse, Jan Beruška 
Šobr – kytara, Petr Hostinský – zpěv, klávesy, Jiří 
Hanzlík – barytonsaxofon, Martin Kachna Líska – 
trombon, Pablo Herzog – trubka, Willy Versteeg 
– baskytara a Miki Nop – bicí. Černošice ve šňůře 
nemohou  chybět. Koncert se uskuteční v pátek 4. 
3 od 20.00 v  černošickém Club Kinu. Vstupenky 
na koncert   obdržíte za 220 Kč v  předprodeji 
(minimarket u černošického nádraží) nebo za 280 
Kč na místě před koncertem. 

Pavel Blaženín

PRAHA – RADOTÍN

Kulturní středisko U  Koruny, nám. Osvobodi-
telů 15, Radotín. Tel. 257 911 746. Internet: www.

ukoruny.net nebo www.praha16.eu. Nabízíme 
hlídání dětí.
Sobota 13. února – Zlatovláska. Pohádka pro 
děti v podání divadla Liberta
velký sál Kulturního střediska Radotín v  domě 
U Koruny od 15.00 hodin, vstupné 60,- Kč
 Sobota 13. února – Blue effect s Radimem Hla-
díkem. Koncert legendární kapely, velký sál Kul-
turního střediska Radotín v  domě U  Koruny od 
19.00 hodin, vstupné 250,- Kč
 19. – 21. února – Popad (Pražská oblastní pře-
hlídka amatérského divadla), velký sál Kultur-
ního střediska Radotín v domě U Koruny
Čtvrtek 25. února – Zdenka Trvalcová a kapela 
Voila, velký sál Kulturního střediska Radotín 
v domě U Koruny od 19.00 hodin, vstupné 170,- Kč
Na facebooku uvidíte více.


